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Tisztelt ipolytölgyesi Vásárlók! 

30 éves pályafutásom után búcsúzom egy falusi közösségtől 

ahol generációk nőttek fel. Nehéz elválni, de már koromnál 

fogva be kellett fejezni. Hosszú évek alatt voltak 

nehézségek, örömök, amiket a szívünkön viseltünk. 

Szeretnénk megköszönni minden kedves tölgyesinek a 

hozzánk való türelmét és vásárlását.  

Búcsúzunk! 

Ica és Erika 

 

Tisztelt Tölgyesiek! 

Elérkezett az, amire már évek óta számíthattunk: Ica néni több évtizedes tölgyesi boltosság után befejezi a 

vállalkozói munkát. Jövő héttől nem fog hetente hatszor korán kelni és a nem nyolc órás munkanapot végig 

csinálni, - ahogy Erika sem. Jó pihenést és további jó egészséget kívánunk nekik! Köszönjük, hogy eddig 

volt bolt helyben, volt friss kenyér reggelente és minden egyébért nem kellett utazni. 

Az ÁFÉSZ nem gondoskodott arról, hogy vállalkozót találjon a bolt további működtetésére, ezért a folytatás 

jelenleg teljesen bizonytalan. Ideális lenne, ha tölgyesi lakos vállalná. Akik eddig olyan jól tudták, hogy 

kellene jobban működtetni a boltot: most itt az alkalom, megmutathatják, mire gondoltak. 

Az élelmiszer kiskereskedelem nem önkormányzati feladat, de azon vagyunk, hogy akiket a bolt bezárása 

különösen kényelmetlenül érint, az utazás könnyítésével segítsünk. Bevásárlást viszont nem vállalunk. 

Falugondnoki mikrobuszunk augusztus 2-től hétfőn, szerdán és pénteken reggel nyolckor indul a 

buszmegállóból Mikolára a CBA áruházhoz. Onnan fél óra múlva indul vissza. Nyolc személyt tud 

szállítani, tartaléknak a személyautó is rendelkezésre áll. 

A tapasztalat fogja megmutatni a valós igényt a szállításra és annak ideális időpontjára. Rugalmasan fogjuk 

alakítani azt a lehetőséget, amit az Önkormányzat vállalni tud azért, hogy az alapvető élelmiszerek beszerzése 

senkinek se jelentsen megoldhatatlan problémát. 

 

Radnai Bertalan 

 



Polgármesteri tájékoztatás 

Szijjártó Péter külügyminiszter Ipolytölgyesen járt. 

A Homokpusztán működő MONO-Ipolyfabric Kft. 

több mint hat milliárd forint értékben hajt végre 

fejlesztéseket jelenleg. Ezekhez a beruházásokhoz 

Magyarország Kormánya közel kettő milliárd 

forint támogatást nyújt. Ennek hivatalos 

bejelentésére és a gyár megtekintésére utazott 

Ipolytölgyesre Szijjártó Péter külgazdasági és 

külügyminiszter július 2-án reggel. Innen 

Ipolydamásdra ment, ahol a szlovák kollégájával 

az épülő Ipoly-híd alapkövét rakta le. 

 

Kevesen gondolnák az itt élők közül, hogy a falunk határában készülő termékek szinte az egész világon 

megtalálhatók a sok-sok millió minőségi autóban. Önkormányzatunk jó munkakapcsolatot ápol a Fabric 

vezetőségével és azon van, hogy a világszínvonalú gyár ápolt és tiszta környezetben működhessen, a székhely 

település pedig méltó legyen a gyár színvonalához. 

Jubileumi ünnepség a Szent Erzsébet Otthonban 

Július 24-én, szombaton tartották a falu templomában a Szent Erzsébet Otthon elindulásának 35. évfordulójára 

emlékező szentmisét, melyet Beer Miklós püspök celebrált. A Szentmise után Rétvári Bence országgyűlési 

képviselőnk köszöntötte az ünneplőket. 

Ipolytölgyes példamutató módon fogadta be az intézményt és lakóit. A nyolcvanas évek elején indult építkezést 

a falu lakossága sokoldalúan támogatta. Mindennapjaink természetes része lett az Otthon, a lakói. Ipolytölgyes 

fejlődésében is fontos szerepe van annak, hogy ez a hatalmas szociális intézmény a mi falunkban működik. A 

falu lakossága a hatvanas évektől a felére csökkent, de az Otthon megnyitása óta ez a tendencia megfordult és 

lassú emelkedés vette kezdetét. Az Otthon az elmúlt három és fél évtizedben és jelenleg is sok helybelinek ad 

munkalehetőséget. Az itt élő, halmozottan sérült személyek számára egészséges, nyugodt és biztonságos 

környezetet jelent a falu.  

 

 

Összeült a Képviselő-testület 

Fél éves szünet után hivatalosan is összeült 

Képviselő-testület. A polgármester tájékoztatta a 

képviselőket a rendkívüli jogrend idején hozott 

határozatokról. A képviselők személyesen is 

megerősítették azokat a döntéseket, amikről az előző 

hónapokban csak levelezés és alkalmi 

megbeszélések során nyilváníthattak véleményt. 

A testület módosította az idei beruházási tervet: a 

tájház udvarába tervezett tároló színt és a 



Művelődési ház elé szánt közösségi pavilont a 

faanyag árak példátlan növekedése miatt jövőre 

építtetjük meg, bízva abban, hogy normalizálódik a 

helyzet az építőanyagok piacán. Az év elején 

eltervezett kisebb fejlesztések hamarosan 

elkezdődnek. 

Idén a legnagyobb beruházásunk a játszótér 

felújítása és kibővítése lesz, amihez az iskolaév 

kezdetekor fogunk hozzá. Játszótér pályázatunkkal 

közel öt millió forintos támogatást nyertünk, amiből 

két eszközt tudunk beszerezni: egy új várat 

csőcsúszdával és egy fészekhintát. Ezek 

telepítéséhez a játszótér középső udvarát teljesen 

elbontjuk, homok aljzatot alakítunk ki és arra építjük 

vissza a régi eszközöket együtt az újakkal. 

Ahogy a júniusi Hírmondóban már írtuk, a 

kosárlabda pálya helyén megépül a fitnesz park. 

A Művelődési ház energetikai felújítására beadott 

pályázatunk nem nyert. Így most saját erőből építünk 

egy tároló fészert a gokartok számára, mögé pedig 

egy komolyabb nyilvános WC-t kézmosóval. 

Gokartozás: 

A tavalyi évben a biztonságos és jól szervezhető 

gokart használat lehetőségét keresve próbáltuk ki a 

Községháza udvarát. Volt előnye, volt hátránya. Úgy 

döntöttünk, hogy idéntől a gokartok a buszmegálló 

mögötti területen legyenek használva, elzárva a 

forgalomtól, önkormányzati és szülői felügyelet 

mellett. Ezt augusztus hónaptól tudjuk biztosítani, 

később pontosítandó időpontokban, hetente egyszer. 

Elkészült az Acsa-híd! 

Tavasszal, amikor a híd felújításához hozzáfogtunk, 

a járófelület lebontásakor derült ki, hogy a tartó 

gerendák is cserére szorulnak. A 20 x 20 cm 

átmérőjű, 5 méter hosszú tölgyfagerendákat nem volt 

könnyű beszerezni, ezért húzódott el a híd 

újraépítése ilyen sokáig. Tanulva az első híd 

elhasználódásából, mostantól évente egyszer fogjuk 

letakarítani a hidat és felület kezelni, hogy több 

évtizeden át bírja a terhelést. A hídra 3,5 tonnás 

súlykorlátozást írunk elő, amit hamarosan KRESZ 

táblákkal is jelölni fogunk. Nagyobb súlyú járművek 

számára a kerülés megoldható két irányba is.  

 

Vízi Családi nap újra! 

Két éve nagy sikere volt a Vízi Családi napnak. Idén is megrendezzük közösen Kiskeszi Önkormányzatával 

augusztus 14-én, szombaton. Ezen a napon valamilyen formában átjárás lesz az Ipolyon a stégünk 

közelében. Valamennyi hajónk lent lesz, ki lehet próbálni a kajakokat és a kenukat. Vízen lesz a 

horgászcsónak is, annak, aki a teljes biztonságra vágyik. Lesz kötélhúzás az Ipoly fölött a két falu 

részvételével. Két éve mi lettünk vizesek, idén ők fürödjenek a kötél végén. 

Lesz zsíroskenyér, limonádé és jókedv, mint két éve volt. 

Ismételten biztatom a kedves Tölgyesieket, hogy szálljanak vízre ezen a nyáron. Ehhez a Családi nap 

praktikus első lépés lehet. 

Ugyanezen a napon délután egy és három óra között a főterünkön 60-70 veterán autó fordul meg. Sofőrjeik 

a buszmegálló mellett ügyességi feladatot oldanak meg gokartjainkkal. 

 

Augusztus 20. 

A régi szokás szerint az Államalapításról, Szent István királyról az ünnepi Szentmise végén emlékezünk meg. 

Ekkor szegjük meg az Új kenyeret. Hívunk mindenkit, hogy a kisparaszti múltú falunk számára legkedvesebb 

ünnepen legyünk együtt egy koccintásra. 

  



 

Plébánosaink a régi századfordulón 

Magasházy Károly. Veszprémben született 1834. május 

21-én. A filozófiát Nagyszombatban, a teológiát az 

esztergomi papnevelő intézet növendékeként végezte. 

Pappá szentelték 1857. július 27-én. Ugyanezen év 

augusztus 20-tól káplán Kőhídgyarmaton, 1859. október 

15-től december 1-jéig adminisztrátor, majd ismét 

káplán ugyanott. 1867. december 10-től adminisztrátor 

Kisorosziban. 1868. március 24-től újra káplán 

Kőhídgyarmaton. Helembán 1870. július 29-én előbb 

adminisztrátor, utóbb plébános lett. 

1882. március 10-től tölgyesi plébános, majd a 

Kemenczei Espereskerület jegyzője. Helembai 

tartózkodása idején sok régiséget gyűjtött össze, 

amelyeket az esztergomi Keresztény Múzeumba 

szállított be. Tölgyesen hunyt el 1907. január 17-én, 

életének 73., papságának 50. évében. 

Petrás József. A Trencsén megyei Bánon született 1865. 

március 13-án. Teológiai tanulmányait a Központi 

Szeminárium növendékeként Budapesten végezte, a 

Tudományegyetem Hittudományi Karán, 1884–1888 

között mind a négy évfolyamot, ahol letett két 

szigorlatot. Az egyiket biblikus és keleti nyelvekből, a 

másodikat kánonjogból és egyháztörténelemből. A 

magyar nyelv mellett szlovákul és majdnem tökéletesen 

németül is tudott. Pappá szentelték 1888. július 8-án. 

Ugyanezen év augusztusában káplán Kistapolcsányban, 

ahol 1889-ben adminisztrátor, majd újra káplán lett. 

Ugyanilyen minőségben 1892 augusztusában 

Garamszentbenedekre kerül. 1893. november 30-án 

plébános Dömösön, 1907-ben Tölgyesen. Az Esztergomi 

espereskerületnek jegyzője is volt. Tölgyesen hunyt el 

1908. november 28-án, életének 43., papságának 20. 

évében.  

Bohnert Marián András (1869–1930) esperes-

plébánosról halálának 90. évfordulóján 2020. májusi 

lapszámunkban emlékeztünk meg. 

            Dr. Koczó József 

            helytörténet-kutató 

 

 

 

  

Petrás József plébános sírkeresztje 
Magasházy Károly plébános síremléke 

Szelektív hulladékszállítás időpontjai Ipolytölgyesen 

augusztus 4.    szeptember 1.  szeptember 29. 


